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Hallo lezers, 

Pak er een kopje kokend water bij 
of dampende koffie, want dit belooft 
een hete editie te worden! Zoals jullie 
hebben kunnen zien op het voorblad 
is het thema van deze editie namelijk 
warmte. We hebben het als commissie 
erg warm gekregen van het maken 
van deze editie, er zijn namelijk 4 
extra pagina’s om van te genieten en 
we hebben dan ook hard gewerkt om 
weer iets moois neer te zetten. 

Wat hebben we al die pagina’s goed 
kunnen vullen! Natuurlijk lees je 
weer over stages, projecten en je 
sterrenbeeld, maar we nemen ook 
afscheid van Maarten als directeur 
van TNW en we hebben een nieuwe 
rubriek: Wat mij nou toch is overkomen 
...! Daarnaast bleek de plantenquiz 
de vorige keer een groot succes, 
dus deze keer kan je erachterkomen 
welke fase van water jij bent. 

Veel leesplezier gewenst!

Groetjes van Ruben, Bente & Davy

Commissieleden 
gezocht29

Welke fase ben jij? 30
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Terugblik op 
het Planckgala

Op 10 maart is weer het jaarlijkse Planckgala geweest, 
het was wederom een prachtige avond! Hierbij even een 
kleine terugblik in beeld. Tot volgend jaar!
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Stage ASStage AS
Bente MegensBente Megens
Hycult BiotechHycult Biotech

Hey lezers van dit prachtige magazine, Bente Megens hier. Jullie zullen mijn naam wellicht 
herkennen, ik ben namelijk ook lid van de commissie die dit magazine verzorgt. Toevallig 
ben ik momenteel ook bezig met mijn derdejaars stage in de richting van Science & Life. 
Sinds het begin van februari loop ik rond bij Hycult Biotech in het prachtige Uden (ik heb 
nog niks van Uden gezien behalve het busstation, maar sshhhtt!). Ik val hier een beetje 
tussen de R&D en Operations afdeling in en werk dus met heel wat collega’s samen. Hycult 
Biotech ontwikkelt en produceert assays en antilichamen, dit doen ze met hybridoma’s. Ik 
ben bezig met het optimaliseren van het celkweekproces van deze hybridoma’s, dus daar 
ga ik jullie ook meer over vertellen!

Hybridoma’s zijn geactiveerde B-cellen uit de milt van (vaak) muizen gefuseerd met 
myeloma’s, wat een bepaald type kankercel is. Deze muizen worden geïnjecteerd 
met een bepaald antigeen, wat een immuunrespons geeft waardoor onder andere de 
B-cellen antilichamen gaan produceren. Er worden dan B-cellen uit de milt van de muis 
gehaald waarbij elke B-cel één specifiek antilichaam produceert en deze B-cellen vormen 
vervolgens samen met myeloma’s de hybridoma’s. Na dat er selectie wordt uitgevoerd 
en er nog rekloneringen worden gedaan, ik zal jullie niet vervelen met dat verhaal, heb je 
heel wat cellen in een kweekflesje die één specifiek antilichaam produceren. Hybridoma’s 
zijn dus eigenlijk gewoon B-cellen die heel graag willen delen en heel veel antilichamen 
produceren. Mooier nog, met behulp van het invriezen in vloeibaar stikstof kan je oneindig 
veel antilichamen produceren, laat dat nu net handig zijn voor Hycult Biotech. 

Ik ga kijken waar er mogelijk optimalisatie plaats kan vinden bij het kweken van de 
hybridoma’s, want als bedrijf wil je natuurlijk zo efficiënt en optimaal mogelijk werken 
om veel producten te maken. Nu is het alleen zo dat cellen ook zo hun eigen leventje 
leiden en ze allemaal net een beetje anders zijn. Sommige vinden alles best, anderen 
gaan alleen akkoord met bepaalde omstandigheden, het is dus lastig om te voorspellen 
hoeveel product ze gaan opleveren en soms is het ook niet genoeg. Daar hoop ik bij te 
gaan helpen. 

Er zijn verschillende zaken die ik meeneem in mijn onderzoek, tijdens het schrijven van 
dit artikel zit ik middenin het onderzoeken van de manier waarop celtellingen worden 
gedaan. Er zijn verschillende methoden voor, ik vergelijk twee manieren van tellen met een 
telkamer en het tellen met een flowcytometer. Op een bepaald punt in het proces worden 
er celtellingen gedaan om de cellen in een bepaalde concentratie te krijgen, het is dus van 
belang dat de telling ook klopt aangezien de cellen het niet fijn vinden als ze met te veel 
of te weinig zijn. 

Ik heb dus op drie verschillende manieren geteld 
en aan de hand daarvan verdunningen gemaakt, 
wat dus drie situaties geeft. Binnen deze drie 
situaties voer ik ook weer elke dag de drie 
verschillende celtellingen uit en neem ik monsters 
om de productie van antilichamen te bepalen. 
Dus, ik staar heel veel in een microscoop om 
simpelweg te tellen, probeer geduld te hebben 
wanneer de flowcytometer aan het werk is en 
vind wachtstappen te lang duren als ik een ELISA 
moet uitvoeren. (Mensen die mij een beetje 
kennen weten dat ik dat geduld absoluut nooit 
ga krijgen). Hiermee vergelijk ik dus de invloed 
van de manieren van tellen op de celgroei en 
antilichaamproductie en kan ik ook wat zeggen 
over of er standaard een verschil zit tussen de 
methoden van tellen.

Dit is een flowcytometer. Je kan hier heel 
veel mee, maar ik tel er dus cellen mee.

Daarnaast komen er ook nog andere onderzoeken aan. Ik ga bijvoorbeeld ook een aantal 
verschillende supplementen toevoegen aan ook weer verschillende soorten hybridoma’s, 
hopelijk helpen de supplementen bij de hybridoma’s die niet zo graag willen meewerken 
en krijg ik het voor elkaar dat ze flink veel meer antilichamen gaan produceren. Maarja, 
ik bevind me wel in de biologie wereld en die is zeer onvoorspelbaar. Maar hey, geen 
resultaat is ook resultaat!

Verder ga ik nog een aantal andere dingen doen, Hycult Biotech heeft ook nog een 
aantal systemen waarmee er gekweekt wordt en waarbij er ook meer opbrengst is van 
antilichamen. Bij een van deze systemen zijn er wat problemen met de zuiverheid, ik ga 
samen met een van de collega’s bekijken of we hier iets aan kunnen doen. Daarnaast ga 
ik ook te maken krijgen met een techniek waarbij de interacties van de antilichamen met 
antigenen gemeten kunnen worden. Al met al, ik ga genoeg leren!

Ik ga het trouwens ook zeker nog heel leuk hebben! Hycult Biotech is een redelijk klein 
bedrijf en dat maakt dat je kan ouwehoeren met iedereen van welke afdeling dan ook. Het 
is makkelijk om bij iemand aan te kloppen en daarnaast is er ook zeker plek om wat te 
buurten tijdens het werk. Met de pauzes zitten we eigenlijk altijd met alle collega’s samen 
en het is er altijd gezellig. Samen met twee andere stagiaires zit ik op één kantoor, maar 
collega’s komen met regelmaat binnenlopen op zoek naar snoep. Tot slot, gratis Cup-a-
Soup elke dag en met regelmaat traktaties! Mijn stage kan niet meer stuk!

Ik kan nog veel en veel meer vertellen, maar ik heb helaas niet alle pagina’s van dit magazine 
beschikbaar. Spreek me vooral aan wanneer ik op school ben als je meer wil weten.
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Denison Olmsted, dezelfde man die verantwoordelijk is voor 
de eerste observatie van Halley’s komeet in 1835, heeft op 5 
november 1834 een patent aangevraagd voor wat hij de ‘Olmsted 
oven’ noemde. Deze oven was in concept niks meer dan een 
verwarmingsoven die zijn hitte verdeelde over meerdere 
kamers. In dit patent schreef Olmsted:

“For distributing the heat, I use, instead of the open iron 
pipe generally employed for that purpose, a peculiar kind of 
apparatus, which I call a radiator, constructed as follows 
…”

Deze uitspraak maakte Olmsted echter niet de 
uitvinder van wat wij hedendaags kennen als 
de radiator, hij heeft het woord alleen bedacht. 
Wie de radiator nou echt heeft uitgevonden 
is verrassend genoeg nogal open voor 
discussie. Het eerste patent op de radiator 
is aangevraagd door Russisch zakenman 
en uitvinder Franz San Galli in 1857. Zoals 
de titel zakenman echter al impliceert, 
is hij zelf verre van de uitvinder. Een 
primitieve versie van de radiator was al 
uitgevonden in 1841 door Amerikaan 
Joseph Nason, die ook menig patenten 
had op op heet water en stoom 
gedreven verwarmingselementen.  
San Galli gebruikte de naam radiator 
ook niet eens zelf, het concept van 
een metalen constructie waar 
warm water doorheen loopt wel. 
San Galli noemde zijn uitvinding 
de ‘hot-box’.

De vroege versies van de radiator 
waren stalen constructies die 
meestal bestonden uit een veelvoud 
van ‘kamers’ waar warm water 
in werd gevoerd. In de late jaren 
van 17e eeuw deed de Amerikaanse 
massa productie-industrie wat hij als 
beste doet en begon een goedkoper 
alternatief te promoten. Aangezien 
stalen constructies veel manuren 
vereisten, ging de voorkeur uit naar een 
gietijzeren constructie. Dit resulteert in 
de vorm van de radiator zoals hij vandaag 
de dag in klaslokalen staat.

De reden dat deze gietijzeren radiotoren 
met hun veel te scherpen hoeken niet 
meer te zien zijn, behalve op die veel te 
ouderwetse middelbare school waar je op 
zat, is omdat ze in de bouw nogal uit de stijl 
zijn. Moderne gebouwen worden uitgedost met 
een paneelradiator, dat zijn de radiatoren met 
een rooster aan de bovenzijde. Radiatoren, in 
concept, nemen een toevoer van koude lucht 
waar ze gemonteerd zijn om deze op te warmen. 
Zodra de lucht warm is, stijgt deze op waardoor er 
nieuwe lucht bij de radiator komt. De gietijzeren 
kolomradiatoren bellemeren de luchtstroom 
omdat de bovenzijde van de radiator ertussen zit. 
Een paneelradiator heeft een minstens zo groot 
contactoppervlak, met betere luchtstroom ten opzichte 
van een kolomradiator. Hierdoor zie je in alle minder 
oude middelbare scholen de moderne paneelradiator.

Een niet zo uitgebreide 
geschiedenis van radiatoren
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Het 19de bestuur is sinds 1 februari in functie en zeker ook ‘on fire’! Het is dus tijd om hen voor te stellen 
in het magazine. Lees verder om wat meer over Voorzitter Max, Secretaris Kitty, Penningmeester Marleen en 
Commissaris Interne Zaken Jessica te weten te komen. 

Hallo, Ik ben Max Eggenkamp en ik ben 20 jaar. Ik zit nu in het derde jaar van de opleiding 
Technische Natuurkunde, hierbij volg ik nog een aantal tweedejaars vakken naast mijn 
derdejaars vakken. Na een tijd actief te zijn geweest in meerdere commissies leek het 
mij een leuke uitdaging om een stap te zetten en een bestuursfunctie te vervullen. 
Daarin ben ik blij met mijn rol als Voorzitter van het 19de bestuur van Studievereniging 
Planck. Als Voorzitter houd ik mij bezig met het leiden van vergaderingen, het overzicht 
houden over waar de rest van het bestuur mee bezig is en daarnaast ben ik het gezicht 
van de vereniging. De meeste mensen weten ondertussen wel dat je mij altijd blij kan 
maken met eten. Daarnaast ben ik in mijn vrije tijd bezig met rugby en vind ik het leuk 
om op het terras een drankje te doen met vrienden.

Hoi hoi! Ik ben Marleen Bloem en ik ben 20 jaar oud. Ik studeer Applied Science en 
doe de richting Science & Life. Ik zit in mijn derde leerjaar nu. Ik heb ook al in het 
16de bestuur gezeten en ik ben nu toch nog een keertje het bestuur in gegaan. Ik heb 
de functie van Penningmeester en hierbij zal ik dus op het geld letten en zorgen dat 
we financieel gezien goed kunnen draaien als vereniging. Ik vind het belangrijkste van 
mijn taak dat ik er voor kan zorgen dat ik de commissies genoeg kan laten organiseren, 
regelen, et cetera zonder dat we arm worden. Daarnaast zorg ik ook ervoor dat we 
altijd de lekkerste snacks hebben en een koelkast met allemaal verschillende soorten 
drinken zodat er voor iedereen wel wat lekkers te vinden is.

Buiten mijn taak als Penningmeester ben ik sowieso in mijn vrije tijd vaak in de verenigingsruimte te vinden 
waar je mij altijd kan aanspreken als je vragen hebt over bestuur zijn of andere vragen die Planckgericht zijn. Ik 
besteed verder graag mijn tijd aan het kijken van een serie of lekker gamen. Als ik veel tijd heb, maak ik ook graag 
kleding. Zo heb ik bijvoorbeeld een keer een gala jurk gemaakt. Ook zing ik graag, maar dat liever in mijn eentje 
aangezien ik mensen geen gehoorbeschadiging wil geven.

Heyyy, mijn naam is Kitty van der Heyden en ik ben 19 jaar. Ik doe de opleiding 
Technische Natuurkunde en zit momenteel in het derde leerjaar. Zoals vele al van mij 
weten ben ik een energieke en ronddartelende kat die altijd wel iets aan het doen is. 
Daarom vond ik de functie Secretaris wel interessant, gezien je altijd wel met de mail, 
post of de website bezig bent. Plus, je krijgt heel veel competentieontwikkelingen als 
je bij het bestuur gaat, dus ik zou zeggen doen!!

Zoals ik al zei houd ik me als Secretaris bezig met het bekijken en beantwoorden van 
mails, ophalen van de post en het maken van pagina’s voor de website voor lezingen, 
activiteiten en merchandise. Dus als je een beanie wil of mee wil gaan naar een activiteit, kijk op de website. 
Misschien komen we elkaar nog tegen, want ik zal regelmatig bij lezingen en/of activiteiten aanwezig zijn.

Hallo allemaal, mijn naam is Jessica Pijnenburg en ik ben 28 jaar. Ik ben tweedejaars 
student bij de opleiding Applied Science en volg de richting Science & Technology. Ik 
ben Commissaris Interne Zaken van het 19de bestuur van Studievereniging Planck waar 
ik het ontzettend naar mijn zin heb. Ik luister graag naar muziek in mijn vrije tijd. Ook 
vind ik het leuk om een boek te openen en te studeren. 

Als Commissaris Interne Zaken houd ik me bezig met het aansturen van de verschillende 
commissies binnen de studievereniging. Samen met de commissies binnen Planck zorg 
ik ervoor dat er allerlei leuke activiteiten beschikbaar worden gesteld voor leden en 
niet-leden. Voorbeelden hiervan zijn het gala georganiseerd door onze Activiteitencommissie en reizen naar 
CERN georganiseerd door onze Reiscommissie. Tijdens mijn bestuursperiode wil ik mezelf graag focussen op de 
samenwerking met onze commissies om zo leuke activiteiten voor iedereen te creëren. Hopelijk zie ik jullie bij 
deze activiteiten en kunnen wij elkaar beter leren kennen!

Het 19Het 19dede bestuur bestuur

De sponsoringDe sponsoring
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De meme-paginaDe meme-pagina
Hoe gaat het met ...?Hoe gaat het met ...?

Deze pagina is al een klein tijdje niet meer in het magazine te zien geweest, dus daarom Deze pagina is al een klein tijdje niet meer in het magazine te zien geweest, dus daarom 
laten we nu ook even zien dat de commissie nog steeds een voortreffelijke keuze heeft laten we nu ook even zien dat de commissie nog steeds een voortreffelijke keuze heeft 
als het om memes gaat. Aanschouw en geniet! We hopen dat jullie uitkijken naar het als het om memes gaat. Aanschouw en geniet! We hopen dat jullie uitkijken naar het 
moment dat de meme-pagina weer opnieuw een tijdelijke terugkeer gaat krijgen in het  moment dat de meme-pagina weer opnieuw een tijdelijke terugkeer gaat krijgen in het  
magazine. magazine. 

Hoe gaat het met ...?Hoe gaat het met ...?
Sjors SchrauwenSjors Schrauwen

Hallo Planckers! Ik zal mijzelf even voorstellen. Hallo Planckers! Ik zal mijzelf even voorstellen. 
Ik ben Sjors en ik ben 2,5 jaar onderdeel geweest Ik ben Sjors en ik ben 2,5 jaar onderdeel geweest 
van Planck, al die tijd heb ik bij de commissie ‘Van van Planck, al die tijd heb ik bij de commissie ‘Van 
de Bovenste Planck’ gezeten. Van de Bovenste de Bovenste Planck’ gezeten. Van de Bovenste 
Planck sprak mij altijd heel erg aan omdat je Planck sprak mij altijd heel erg aan omdat je 
echt iets fysieks maakt en het resultaat was echt iets fysieks maakt en het resultaat was 
altijd heel vet. altijd heel vet. 

Ik ben na 4 jaar Technische Natuurkunde (TN) afgelopen januari, na het afronden van Ik ben na 4 jaar Technische Natuurkunde (TN) afgelopen januari, na het afronden van 
mijn minor, gestopt en een andere hoek ingegaan. Momenteel ben ik mijzelf aan het mijn minor, gestopt en een andere hoek ingegaan. Momenteel ben ik mijzelf aan het 
oriënteren op een nieuwe opleiding en ben ik aan het werk bij mijn bijbaantje als barman oriënteren op een nieuwe opleiding en ben ik aan het werk bij mijn bijbaantje als barman 
in een restaurant bij mij in het dorp. in een restaurant bij mij in het dorp. 

Wel kijk ik nog dagelijks terug naar mijn tijd bij TN en spreek ik mijn klasgenoten nog Wel kijk ik nog dagelijks terug naar mijn tijd bij TN en spreek ik mijn klasgenoten nog 
dagelijks. Ik heb in mijn tijd bij TN meer geleerd dan mijn brein aankon, om het zo maar dagelijks. Ik heb in mijn tijd bij TN meer geleerd dan mijn brein aankon, om het zo maar 
te zeggen, en daarom zal ik er altijd positief op terugkijken, ondanks dat ik heb moeten te zeggen, en daarom zal ik er altijd positief op terugkijken, ondanks dat ik heb moeten 
kiezen om een andere richting in te gaan. kiezen om een andere richting in te gaan. 

Ook heb ik heel veel plezier gehad aan mijn minor. Ik heb de minor “Smart Cities” gedaan bij Ook heb ik heel veel plezier gehad aan mijn minor. Ik heb de minor “Smart Cities” gedaan bij 
Fontys zelf, daar draait het om het runnen van een “slimme stad” en het implementeren Fontys zelf, daar draait het om het runnen van een “slimme stad” en het implementeren 
van technologische vooruitgang. De minor heeft enorm veel mogelijkheden aangeboden van technologische vooruitgang. De minor heeft enorm veel mogelijkheden aangeboden 
om zelf op pad te gaan naar beurzen, bedrijfsbezoeken en als klap op de vuurpijl een om zelf op pad te gaan naar beurzen, bedrijfsbezoeken en als klap op de vuurpijl een 
excursie naar de “Smart City” beurs in Barcelona. Het heeft me de kans gegeven om als excursie naar de “Smart City” beurs in Barcelona. Het heeft me de kans gegeven om als 
student in aanraking te komen met heel veel verschillende bedrijven en het kan enorm student in aanraking te komen met heel veel verschillende bedrijven en het kan enorm 
behulpzaam zijn om contact te leggen met bedrijven waar je misschien een stage kan behulpzaam zijn om contact te leggen met bedrijven waar je misschien een stage kan 
doen. Ik heb het er enorm naar mijn zin gehad en ik kan zonder twijfel aanraden om doen. Ik heb het er enorm naar mijn zin gehad en ik kan zonder twijfel aanraden om 
deze minor te volgen.deze minor te volgen.

Als ik een hint mag geven over hoe je je studietijd moet doorbrengen, blijf realistisch en Als ik een hint mag geven over hoe je je studietijd moet doorbrengen, blijf realistisch en 
trouw aan jezelf. Een opleiding in de technische natuurwetenschappen zal je uitdagen trouw aan jezelf. Een opleiding in de technische natuurwetenschappen zal je uitdagen 
tot de max. Het is goed om jezelf uit te dagen en alles eruit te halen, maar blijf altijd tot de max. Het is goed om jezelf uit te dagen en alles eruit te halen, maar blijf altijd 
je mentale, fysieke en sociale gezondheid in de gaten houden. Je opleiding definieert je mentale, fysieke en sociale gezondheid in de gaten houden. Je opleiding definieert 
niet wie je bent en soms zal het niet heel goed gaan, en dat is oké! Zolang je voor jezelf niet wie je bent en soms zal het niet heel goed gaan, en dat is oké! Zolang je voor jezelf 
kiest en doet wat voor jou aanvoelt als “het juiste” doe je het al beter dan de meesten kiest en doet wat voor jou aanvoelt als “het juiste” doe je het al beter dan de meesten 
naar mijn mening. naar mijn mening. 

Groetjes, SjorsGroetjes, Sjors
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Kwantummechanica wordt steeds relevanter voor de hedendaagse samenleving. Het 
gebruik ervan in informatica of optica is een groeiende tak van de wetenschap. Maar, het 
wordt door velen ook beschouwd als een zeer moeilijk te begrijpen onderwerp. Daarom 
is het belangrijk voor nieuwe natuurkundigen om de basisprincipes van het onderwerp te 
leren. Zo kunnen zij bijdragen aan verbeteringen op dit gebied. 

Kwantummechanica wordt in de vierde periode van het tweede jaar aan studenten 
van Technische Natuurkunde gegeven en tijdens de minor kan een verdiepingscursus 
Quantum World worden gevolgd. Dr. Willem-Jan van Harskamp doceert deze vakken en 
heeft gemerkt dat veel studenten moeite hebben om de theorie achter de problemen in de 
kwantummechanica te begrijpen. Ons werd gevraagd simulaties te maken om hen te helpen 
deze onderwerpen beter te begrijpen. Men gelooft dat door deze problemen te simuleren, 
het voor studenten gemakkelijker is om de basisprincipes erachter te begrijpen. Het doel 
van het project is om simulaties te maken van voorbeelden die in de cursussen worden 
gebruikt en ook om simulatieopdrachten te maken die in de minor gebruikt kunnen worden. 
Deze opdrachten zullen worden beoordeeld op een moeilijkheidsschaal, gebaseerd op de 
tijd die nodig is om ze uit te voeren. 

In kwantummechanica worden deeltjes vaak beschreven als golffuncties. Deze golffuncties 
worden bepaald met behulp van de Schrödingervergelijking:

Als ervan uitgegaan wordt dat het 
potentiaal tijdsonfhankelijk is, kan de 
Schrödingervergelijking verdeeld worden 
in een plaats- en een tijdsafhankelijk deel. 
Vervolgens is het mogelijke deze twee 
vergelijkingen apart op te lossen en samen 
te voegen. Voor het tijdsafhankelijke deel 
bestaat vaak een algemene oplossing. Daarom 
is het bij dit project vooral van belang het 
tijdsonafhankelijke deel op te lossen. Deze bevat 
een tweede orde differentiaalvergelijking. Om 
deze op te lossen wordt de zogenaamde Finite 
Difference Method gebruikt, een methode die 
differentiaalvergelijkingen discretiseert. Bij 
dit algoritme wordt de plaats in een discrete 
grid gelegd. Vervolgens wordt voor elk punt 
in de grid een Taylorbenadering gedaan op de 
golffunctie, waardoor er een discrete vorm van 
de afgeleide ontstaat:

Vervolgens wordt de discrete afgeleide in de Schrödingervergelijking ingevuld, waardoor er 
een discrete vorm van de vergelijking ontstaat. Door middel van een paar handige trucjes, 
kan de tijdsonafhankelijke-Schrödingervergelijking in matrix vorm worden opgesteld en 
opgelost worden. Vervolgens kan het tijdsafhankelijke deel worden toegevoegd. De Finite 
Difference Method kan gebruikt worden om de Schrödingervergelijking voor ieder soort 
potentiaal op te lossen. Op het moment zijn er al simulaties gemaakt voor zowel de 
oneindig als eindig diepe put en is een simulatie die kwantumtunneling beschrijft in de 
maak. Verder worden simulaties voor hogere dimensies in toekomstig werk nagestreefd.

ASIA TNASIA TN Kwantummechanica Kwantummechanica 
SimulatiesSimulaties

Ime Rasenberg, Leroy Teegelbeckers, Simon Versmissen & Stan Tops

De Finite Difference Method
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HoroscoopHoroscoop

Vissen | 19 februari - 20 maart
Je zal deze tijd vaak op een ander persoon lijke door de invloed van Mercurius. Je 
spreekvaardigheid zal verbeteren, wat voordelig is. Hierdoor kan je daarentegen ook verleid 
raken om mensen te manipuleren. Kijk uit dat mensen niet doorhebben dat je intenties uit 
de hand lopen. Mercurius zal daarnaast ook creativiteit brengen. Je verlangt naar kennis 
en studie, wat in combinatie met creativiteit goed van pas komt. Je komt op een goed idee 
waarmee je de onderzoeksvraag van je ASIA zonder moeite kan beantwoorden.

Waterman | 21 januari - 18 februari
De komende tijd zal jij niet stil blijven zitten, je gaat doorzetten. Je wordt vastberaden en 
je gaat je doelen volgen. Je unitleider zal verbaasd zijn bij het zien van je prestaties binnen 
je ASIA. Daarnaast zal je meer eigenwaarde ontwikkelen en wordt je het middelpunt van 
belangstelling. Je streven en succes zullen je eerdere prestaties overtreffen. Je wordt 
hierdoor impulsief, wat problemen kan veroorzaken tussen jou en je naasten. Raak niet 
gefrustreerd als zij de tijd nemen om op je te reageren.

Steenbok | 22 december - 20 januari
Je hebt een sterke motivatie om te werken en prestaties zijn dan ook prioriteit nummer 1. Je 
ziet er geen probleem in om dag en nacht bezig te zijn. ASIA, een tentamenweek die voor de 
deur staat, een stage vinden, niks is te gek. Kijk daarentegen uit dat je niet te veel werkt. Je 
lichaam kan veel hebben, maar vergeet niet dat rust ook belangrijk is. Door je systematische 
aanleg zal het geen probleem zijn om tijd vrij te maken voor familie en vrienden.

Boogschutter | 23 november - 21 december
Dit is de tijd dat je veel kennis en ervaring opdoet, maar je vind het nog niet genoeg. Je stage 
gaat goed en je weet zeker dat dit precies is wat je wilt. Je moet je focussen op het heden en 
toch denk je al vooruit. Die specifieke richting is interessant, dus daar ga je je nog meer in 
verdiepen. Nu nog bezig op het hbo, maar doorstuderen aan de universiteit staat zeker op de 
planning. De enige vraag die jij nu nog hebt is welke master? Heb je al een kijkje genomen in 
de master database van Planck? 

Schorpioen | 24 oktober - 22 november
De komende tijd ga je belangrijke zaadjes planten voor de toekomst. Je gaat voor ervaringen 
die je waarschijnlijk niet meer zal opdoen als je studie eenmaal klaar is. De komende tijd wil 
je aan jezelf werken op persoonlijk vlak. Die externe minor in een andere stad, of misschien 
zelfs wel een stage in het buitenland. Je bent gemotiveerd om dit te gaan doen en gaat hier 
helemaal voor. Oriënteer je goed, maar vergeet de mogelijkheden dichterbij huis ook zeker 
niet!

Weegschaal | 24 september - 23 oktober
Je hebt hard gewerkt de laatste tijd, dus komende tijd staat in het teken van uitrusten.Je hebt 
je goed gefocust op de tentamenweek, maar je weet dat de meivakantie ook voor de deur 
staat. Tijdens deze week kun je al je schoolse zaken even aan de kant leggen en genieten 
van de tijd met de mensen om je heen. Denk niet aan school, dat komt later weer. Ga er 
een paar dagen tussenuit voor ontspanning. Als deze week weer voorbij is, moet er weer 
gewerkt worden, maar doe het alsnog wat rustiger aan. Prop dus niet je hele rooster vol met 
4 vakken, een ASIA en een aantal vrije activiteiten.

Ram | 21 maart - 20 april
De lente staat voor de deur. Dat betekent beter weer, hogere temperaturen en dus ook meer 
motivatie. Dit, in combinatie met focus, zal resulteren in een productieve periode. Tijdens je 
project kan je ideeën meteen in praktijk brengen en ook je tentamens zullen goed gaan. Houd 
er daarentegen rekening mee dat er een verkoudheid of griep om de hoek staat te loeren. 
Zorg goed voor jezelf, zodat je vooruitgang niet belemmerd wordt.

Maagd | 23 augustus - 23 september
Je bent perfectionistisch en voorspelbaar, maar dit betekent niet dat je altijd gelijk hebt. Sta 
de komende tijd open voor veranderingen, want die komen eraan. Je bent geen projectleider 
meer in je ASIA-groep en het is belangrijk dat je deze taak ook volledig doorgeeft aan je 
opvolger. Probeer niet meteen af te wijzen wat jij anders zou hebben gedaan en geef niet 
meteen kritiek. Geef iedereen de kans om het te proberen, zonder al te snel te veroordelen. 
Dit zal het groepsproces aanzienlijk verbeteren.

Leeuw | 22 juli - 22 augustus
De komende tijd krijg je de drang om alles zelf te willen doen. Het beste advies is dus om 
dingen los te laten en verantwoordelijkheden te delen met anderen. Zoals je weet, delegeren 
kan je leren. Oefen dit in je projectgroep door taken te verdelen, want als projectleider heb je 
het al druk genoeg. Doe daarnaast ook je voordeel met de tips die je krijgt van de mensen om 
je heen. Hierdoor zal er een last van je schouders vallen. Ook jij hebt recht om uit te rusten, 
doe dit dan ook!

Kreeft | 22 juni - 21 juli
De komende tijd worden er sterke emoties in je opgewekt die je niet meteen kan beheersen. 
Je zal impulsief gedrag laten zien, dus probeer het hoofd koel te houden en goed na te denken 
bij alles wat je doet en zegt. Hierdoor verbetert je communicatie met je projectgroep, maar 
ook je empathie voor anderen. Overtollige emoties kan je uiten door fysieke inspanning, doe 
eens mee aan de kickbox training bij je plaatselijke sportschool. Een andere manier om te 
kalmeren is door te lezen, en dan niet in je schoolboeken! Zoek een rustige omgeving en ga 
volledig op in je favoriete boek.

Tweelingen | 22 mei - 21 juni
Je komt in een persoonlijke storm terecht. Het laatste woord willen hebben is iets waar je 
veel behoefte aan hebt. Kijk goed uit dat je je vrienden niet wegjaagt, want deze kunnen de 
afstand nog wel eens willen houden. Houd je niet te sterk vast aan je eigen waarheden en 
probeer onnodige ruzies met je geliefden ten allen tijden te voorkomen. In deze periode zul 
je te maken krijgen met oudere blokkades, die opgelost moeten worden. Waar Reacties en 
Evenwichten een gedoe was, zal dat nu beter verlopen. Zeker als je er hard voor werkt.

Stier | 21 april - 21 mei
In de lente staat positiviteit centraal. Dit komt door de invloeden van Venus op je relaties. Je 
staat volledig open voor nieuwe sociale contacten en verbetert de band met de mensen om 
je heen. Ook zal je energieker zijn, wat zich voornamelijk uit in fysieke inspanningen. In de 
sportschool een nieuw persoonlijk record neerzetten, of die betere klimtechniek onder de 
knie krijgen, wordt een eitje. Zorg er daarentegen voor dat je na een workout ook voldoende 
rust pakt om je spieren te laten herstellen. Besteed ook genoeg aandacht aan je voeding.
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Wat is je favoriete drankje?
Een sterke bak zwarte koffie

De pen van ...
Willem Oerlemans

27 jaar / Docent Applied Science

Wat is je favoriete gerecht?
Pizza Margherita

Wat is jouw favoriete vergelijking?
De Grignard-reactie

Wat vind jij de briljantste uitvinding ooit?
De vaatwasser

Waar ben jij heel goed in?
Waar niet?

Wat doe je het liefst in je vrije tijd?
Gitaar- of pianospelen

Waar kan jij echt niet zonder leven?
Koffie

Waar word jij chagrijnig van?
Als mensen smakken tijdens het eten

Wat is iets wat niet iedereen van jou weet?
Dat ik vanille vla met dropjes eet

Wat is het mooiste land of de mooiste stad waar je geweest bent?
Yogyakarta

Wat denk je dat je over 5 jaar doet?
Hopelijk werk ik dan nog bij AS

Waarvoor kunnen mensen je altijd wakker maken (of wakker houden)?
Als m’n huis in brand staat

Estaffettevraag: Waarom heb je ervoor gekozen om praktijk chemie docent te worden op deze opleiding?
Ik vind het leuk om studenten iets bij te brengen over chemie en ben zelf praktisch ingesteld

Themavraag: Waar krijg jij een warm gevoel van?
Samenzijn met familie

Wat is je favoriete drankje?
soep

Wat is je favoriete gerecht?
Ovenschalen zoals lasagne/wraptaart/moussaka

Wat is jouw favoriete vergelijking?
eπi = -1

Wat vind jij de briljantste uitvinding ooit?
O

Waar ben jij heel goed in?
Tekenen

Wat doe je het liefst in je vrije tijd?
Series en films kijken (suggesties welkom), boeken lezen (suggesties welkom) en vooral tekenen

Waar kan jij echt niet zonder leven?
In ieder geval pen/potlood + papier en eten

Waar word jij chagrijnig van?
Natgeregend voor de klas staan

Wat is iets wat niet iedereen van jou weet?
Een beetje meer dan een jaar geleden was ik zelf nog student!

Wat is het mooiste land of de mooiste stad waar je geweest bent?
Toronto, Canada

Wat denk je dat je over 5 jaar doet?
Een kleine 5 jaar vanaf nu is het ook avond dus waarschijnlijk kijk ik dan een film die ik al heel vaak heb gezien.

Waarvoor kunnen mensen je altijd wakker maken (of wakker houden)?
Puzzels natuurlijk!

Estaffettevraag: Waar val jij van in slaap?
Programma’s op televisie met Maarten van Rossum

Themavraag: Waar krijg jij een warm gevoel van?
soep

De pen van ...
Zoe van den Heuvel
24 jaar / Docent TNW

De volgende pen is van ...
Rosan Kuijpers

De volgende pen is van ...
Kristel Verhofstadt

Op welke manier ben je verbonden aan TNW?
Ik ben medewerker AS

Op welke manier ben je verbonden aan TNW?
Sinds 3/2 jaar ben ik docent wiskunde bij beide studies van TNW

Zie jij de verborgen boodschap?
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A BURNING 
RING OF FIRE

Geen zorgen, dit is geen artikel over de songtekst van een 
liedje van Johnny Cash, dit gaat over een gebied rond de Grote 
Oceaan waar vaak aardbevingen en vulkaanuitbarstingen 
plaatsvinden. Geen vredige plek hoor. Van de 25 grootste 
vulkaanuitbarstingen die er de afgelopen 11.700 jaar zijn 
geweest, vonden er 20 plaats in deze Ring van Vuur. Leuke plek 
hè, de aarde. Maargoed, ‘zo is natoer’. Het ziet er altijd heerlijk 
spectaculair uit op de televisie wanneer er een vulkaan uitbarst, 
maar de mensen die rond de Ring van Vuur wonen kijken 
hier wel even anders naar. Het is een gebied van destructieve 
lavastromen en puinregens, niet bepaald ‘the place to be’. 

De naam Ring van Vuur, of op zijn Engels Ring of Fire, komt 
uit de periode van de grieken en romeinen tot aan de 18e 
eeuw. Toentertijd werd gedacht dat vulkanen kwamen door 
brand binnen in de aarde, inmiddels weten we dat dat deze 
vuurspuwende bergen komen doordat er magma en gassen 
naar boven worden gedrukt door de grenzen van aardplaten. 
Soms heb je ook een brandend gevoel op de wc waarbij je 
zou denken dat je kont in brand staan, maar in feite moet er 
gewoon even iets uit gedrukt worden. Slechte vergelijking? 
Waarschijnlijk wel. Spijt ervan? Absoluut niet. 

Terug naar de Ring van Vuur, sinds 1825 wordt erover 
geschreven en sinds het begin van de 60s (niet alles ging 
over flower power) is er steeds meer bekend geworden over 
de werking ervan. Over wat er wel en niet bij hoort blijft er 
discussie, maar laat het duidelijk zijn dat er een soort van 
ring is met ongeveer tweederde van alle vulkanen op aarde. 
Hij loopt van Nieuw-Zeeland tot de hele westkust van Zuid-
Amerika, 40.000 kilometer aan gevaar. Het gebied is de rand 
van de Pacifische plaat die grenst aan andere platen. Per jaar 
bewegen deze platen een aantal centimeters, wat niet erg veel 
lijkt. Maar als je het hebt over miljoenen jaren ga je het verschil 
goed kunnen zien, Youtube heeft er vast tal van filmpjes over. 
Door de beweging van de platen is de Ring van Vuur ontstaan, 
in miljoenen jaren dus. Ondertussen botsen de platen ook 
door de bewegingen die ze maken wat dan weer geologische 
activiteiten geeft, boem, aardbevingen en vulkanen. 

Even wat feitjes op een rij, feitjes zijn altijd fijn. 
Vier van de vijf zwaarste vulkaanuitbarstingen ooit vonden plaats in de Ring 
van Vuur, enkel de uitbarsting van de vulkaan Thera in Griekenland in 1610 
was als nummer drie in de top vijf niet in de Ring van Vuur. 
• In 1815 maakte de uitbarsting van Tambora in Indonesië 71.000 slachtof-

fers, het is de zwaarste vulkaanuitbarsting in de geschiedenis en had 
invloed op het wereldwijde klimaat. Het gehele koninkrijk met 7.000 
mensen van Tambora is verdwenen onder de as en het is nog steeds niet 
bekend waar het zich bevond. Je zou het kunnen vergelijken met Pom-
peï, maar dan vele malen erger. De energie die vrij kwam staat gelijk aan 
twee miljoen keer de atoombom van Hiroshima en 150 kubieke kilometer 
puin kwam 43 kilometer hoog in de ozonlaag terecht. De knal van 347 
decibel was 2.500 kilometer verder te horen. 

• 1.000 na Chr. barstte de Chanbaishan vulkaan uit op de grens van China 
en Noord-Korea. Het puin kwam zelfs in het noordelijke deel van Japan 
terecht, 1.200 kilometer verderop. Er ontstond een krater en inmiddels is 
dit een toeristische bestemming, het Tianchi meer. In 1702 is de vulkaan 
voor het laatst uitgebarsten en vooralsnog is er geen activiteit meer, dus 
in principe kan je op bezoek. 

• In El Salvador is in ongeveer 431 na Chr. de Ilopanga uitgebarsten waarbij 
complete steden van de maya’s werden vernietigd. Over ongeveer 10.000 
vierkante kilomater werd er as verspreid wat tot aan je middel kwam, niet 
erg prettig voor de landbouw in het gebied. Inmiddels is er op dezelf-
de plek Lago de Ilopango, een kratermeer op 450 meter hoogte. Er zijn 
meerdere eilandjes door een meer recente uitbarsting in 1879. 

• In Vanuatu ligt het vulkaaneiland Ambrym met twee kraters waar nog 
bijna jaarlijks uitbarstingen zijn. Deze zijn ontstaan door een vulkaanuit-
barsting in 50 na Chr, hierdoor is er een krater gekomen van 12 kilometer 
breed welke dus nog steeds gevaar oplevert. 

Gelukkig wonen we in Nederland wel een stukje van de Ring van Vuur 
vandaan en krijgen we nog het meest te maken met Johnny Cash en zijn 
‘Ring of Fire’, wel wat prettiger. 

A BURNING 
RING OF FIRE
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Ik heb afgelopen half jaar stagegelopen in de onderzoeksgroep “Integrated 
Photonics” van TU/e. Deze groep houd zich bezig met het ontwerpen van 
optische circuits op een chip. Deze circuits versimpelen complexe optische 
opstellingen tot iets dat op een chip past, denk hierbij bijvoorbeeld aan een 
LIDAR/RADAR opstelling. Zodra het design van deze chips werkend is, zijn de 
chips vrij goedkoop.

Mijn stagebegeleider, Lukas Puts, is een artificieel neuraal netwerk aan het maken 
voor op zo’n chip. Het idee is om het functioneren van neuronen na te bootsen 
met lasers. Op die manier kan, door verschillende lasers aan elkaar te verbinden, 
een neuraal netwerk gemaakt worden. Dit zou in theorie een heel stuk sneller en 
energie efficiënter zijn dat de hardware die op het moment gebruikt wordt

Een neuraal netwerk werkt als volgt:
Neuronen zijn aan elkaar verbonden, door deze verbindingen wordt 
gecommuniceerd door middel van pulsen. Iedere verbinding heeft een bepaalde 
sterkte en hoe vaker een pad gebruikt wordt, hoe sterker de verbinding wordt. 
Dus als je veel wiskunde oefent, wordt het pad in je brein dat wiskunde doet 
sterker. Als een neuron een puls opvangt, kan het daar op een van twee manieren 
op reageren, of het geeft een puls of het doet niks.

Dit mechanisme kan worden nagebootst door lasers. De lasers worden zo 
gemaakt dat ze een puls uitgeven die wordt geschenen op andere lasers, deze 
lasers reageren met of wel, of geen puls, net zoals een neuron. In de verbinding 
tussen de lasers zit een component dat het licht van de puls kan verzwakken, 
liggend aan een bestuurbare eigenschap. Dit zorgt ervoor dat de sterkte van 
verbindingen veranderd kan worden. Op deze manier kan je dus een artificieel 
neuraal netwerk maken. 

De gewilde eigenschap van de lasers (als er een puls inkomt, moet er een puls 
uitkomen) hangt af van hoe snel elektronen “weggaan” uit in een van de 
componenten, er is een verval snelheid van elektronen waarop het systeem 
optimaal werkt. Mijn taak was dus om te bepalen wat deze snelheid is bij 
verschillende voltages. Deze snelheid wordt normaal gemeten met de pump-probe 
methode. Maar dit is een ingewikkelde methode, daarom heeft een professor 
(Martijn Heck) een nieuwe methode bedacht om de elektronen vervalsnelheid te 
bepalen. Deze heb ik gebruikt om de vervalsnelheid van elektronen te bepalen 
en te testen of deze nieuwe methode werkt. 

Ime RasenbergIme Rasenberg
Integrated PhotonicsIntegrated Photonics

Stage TNStage TN
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Zij gingen je voor!

Bestuursleden gezochtBestuursleden gezocht
Voor september 2023 zijn we alweer op zoek naar bestuursleden voor onze prachtige vereniging. Het lijkt misschien 
nog ver weg, maar de tijd vliegt en het 19de bestuur heeft opvolging nodig. Voor het eerst in de iets meer dan 9 
jaar dat Planck bestaat, zullen wij trachten een jaarbestuur te vormen. Het 19de bestuur kan hier veel beter over 
vertellen, dus in dit magazine zullen we vooral vertellen wat de verschillende functies inhouden. 

Mocht je nu nieuwsgierig zijn, de bestuursleden van het 19de bestuur zullen altijd klaarstaan om met jou erover te 
buurten. Mocht je na het lezen al overtuigd zijn, dat kan natuurlijk, dan kan je je heel makkelijk aanmelden via de 
website. Maar voor nu: wat doe je nu eigenlijk bij een bepaalde functie?

De Voorzitter van de vereniging is 
eigenlijk het gezicht en het hoofd 
van de vereniging. Deze persoon 
houdt overzicht over het bestuur, 
leidt de bestuursvergaderingen en 
Algemene Ledenvergaderingen 
en heeft dus ook de 
eindverantwoordelijkheid over het 
bestuur en de vereniging. 

De Secretaris wordt ook wel de 
rechterhand van de Voorzitter 
genoemd, deze persoon houdt 
vrijwel alle administratie bij en 
doet het mailcontact namens 
de vereniging. Ook ligt de 
ledenadministratie bij de Secretaris 
en is dit dé persoon als het gaat om 
reglementen et cetera.  

De Penningmeester is de enige 
die naast de Secretaris ook een 
stuk administratie doet van 
de vereniging, namelijk de 
financiën. Deze persoon beheert de 
bankrekening van de vereniging en 
verzorgt alle betalingen, facturen, 
declaraties en beheert de begroting 
van de vereniging. 

De Commissaris Interne Zaken heeft 
vrijwel alle commissies onder zich 
en heeft de verantwoordelijkheid 
over de activiteiten, promotie en 
ook dit magazine. Daarnaast is 
deze persoon de brug tussen de 
vereniging en de leden, eigenlijk 
gewoon het mensenmens van het 
bestuur. 

De Commissaris Externe Zaken is er 
voor, jawel, alle externe zaken. Dat 
wil zeggen dat deze persoon het 
sponsorplan opstelt, contact heeft 
met sponsoren van de vereniging,  
nieuwe sponsoren aantrekt en 
verantwoordelijk is voor de 
Seminar- en Excursiecommissie en 
dus de lezingen en excursies.

De Commissaris Onderwijs is de 
meest nieuwe functie binnen het 
bestuur en de functie is nog steeds 
in ontwikkeling. In het kort is deze 
persoon verantwoordelijk voor alle 
studiegerelateerde zaken binnen 
de vereniging. Er is veel contact met 
het instituut en de Studiecommissie 
valt ook onder deze commissaris.

Michiel Jansen
Secretaris 15de bestuur
“Bestuur was voor mij: 
enorme zelfontwikkeling, veel 
verantwoordelijkheid, nieuwe 
vrienden en veel gezelligheid. Het is 
aanpoten maar een ervaring die ik 
voor niets anders zou inruilen.”

Petran Speksnijder 
Voorzitter 17de bestuur
“Het bestuur is een ontzettend leuke 
tijd waarin je leert om leiding te 
geven, samen te werken en je met 
elkaar in te zetten voor een leuk doel! 
Van harte aanbevolen als je extra 
verdieping zoekt in je opleiding en je 
CV wil uitbreiden.”

Wilma Meevissen 
Commissaris Onderwijs 15de bestuur
“Het is een mooie ervaring. Je kunt 
veel leren en legt contacten die 
handig kunnen zijn voor je loopbaan. 
Verder is het natuurlijk ook altijd 
gezellig!”

Dankwoord MaartenDankwoord Maarten
Lotgevallen van een directeurLotgevallen van een directeur

Geboren in 1960 in Utrecht, opgegroeid in Son, eindexamen op Atlantic 
College, scheikundestudie in Groningen, werken bij Philips in Eindhoven en 
Almelo.

In 2002 veranderde Philips Analytical in PANalytical en later Malvern 
Panalytical. In die tijd verhuisde ik terug van Almelo naar Eindhoven, 
om directeur te worden van de röntgenbuizendivisie waar ik eerder R&D 
manager was geweest. Daar heb ik in 15 jaar de wereldwijde business 
van diffractie- en fluorescentiebuizen uitgebouwd, een nieuwe fabriek 
gerealiseerd, een integraal duurzaamheidsprogramma opgezet, en Lean Six 
Sigma kwaliteitsmanagement geïmplementeerd.

Begin 2018 verliet ik Malvern Panalytical. Ik heb me zes maanden 
georiënteerd, en ook mijn eerste boek De Groene Illusie geschreven. Geheel 
onverwacht raadde een bekende wervingsconsultant mij een vacature bij 
Fontys TNW aan. Hoger onderwijs? Onderwijservaring? Salaris? Twee keer 
zoveel vrije dagen! Hmm…

De sollicitatie ging heel snel, middenin de zomer, met onderbreking van een vakantie in Zeeland. Eind augustus 
wilde een nieuw bestuurslid mij ook nog spreken, een zekere Joep Houterman. Achteraf realiseerde ik mij waarom 
het klikte. Ik had lang gewerkt aan economische waardecreatie (winst), met een geleidelijk verschuiving naar 
maatschappelijke waardecreatie (duurzaamheid en techniekpromotie). Wat was er mooier om dat te gaan doen 
met de mensen die het gaan maken in de komende 30 jaar? Studenten!

Het werd extra uitdagend toen we gingen verhuizen naar Nexus. Ik begon geïnspireerd te schrijven aan mijn tweede 
boek De Groene Kans, en alsof het nog niet druk genoeg kwam corona. Collega’s en studenten bleken mateloos 
inventief en flexibel. Mijn taak was om te zorgen dat ze met mij meer presteerden dan zonder mij. Ik heb daarbij 
onnoemelijk veel van jullie geleerd. Dat was na 32 jaar bedrijfsleven echt Leven Lang Ontwikkelen bij Fontys. In één 
woord: Dank!

Dank voor jullie inventieve ideeën, slimme acties, prachtige studiesuccessen en bovenal leuke discussies en fijne 
gezelschap. In bedrijven zijn weinig studenten, bij Fontys heel veel. Jullie zijn voor mij het zout in de pap. Jullie 
verdienen alle succes van de wereld, met een mooi diploma en fijn werk dat ertoe doet. Jullie gaan de wereld verder 
vormgeven. Ik ga de komende 30 jaar met vertrouwen volgen hoe jullie dat doen!

Hartelijke groet,
Maarten van Andel

Dankwoordje van de verenigingDankwoordje van de vereniging
Maarten is sinds 2018 directeur van ons prachtige instituut en sinds die tijd ook van grote waarde voor onze 
studievereniging. De deur van zijn kantoor stond altijd open, wat hij ook alle studenten op het hart drukte. Tijdens 
de pandemie zijn er wekelijkse momenten in het leven geroepen door het managementteam van TNW en het 
bestuur van de vereniging waar er zowel nuttig gespard werd over allerlei zaken en waar er ook een moment was 
om bij te praten. Na de pandemie zijn deze momenten gebleven, op het kantoor van Maarten, en ze waren altijd 
erg waardevol!

Goed contact met de directeur van een instituut is niet vanzelfsprekend. Als vereniging mogen we van geluk spreken 
met de steun en alle adviezen van Maarten. Er wordt weleens gezegd dat we niks zijn zonder onze leden, maar het 
zou ook heel moeilijk worden zonder een goedwillende directeur. Waar Maarten zijn deur altijd open stond voor ons, 
stond onze deur ook altijd open voor hem. Hier maakte hij ook zeker wel gebruik van om hier en daar een praatje 
te maken en te kijken hoe het met de verenigingsruimte gesteld stond. Zelfs op activiteiten als het gala zagen we 
hem terug en op de donderdagmiddag kwam hij ook weleens kijken bij Lokaal 040. Overigens had Lokaal 040 ook 
niet kunnen bestaan zonder de hulp van Maarten (en de andere instituutsdirecteuren).

Zonder een al te uitgebreid dankwoordje te schrijven, Maarten, bedankt! We gaan je missen en je zal altijd welkom 
blijven!

Dankbare groet van het 19de bestuur, namens Studievereniging Planck
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Stel hè, je bent op vakantie in Zwitserland in de zomer en besluit om een berg op te gaan, wat 
moet je dan vooral niet doen? Geen jas meenemen en in je shirt de berglift in stappen, dat zou een 
slechte keuze zijn. Je kan het beneden wel warm hebben in je t-shirt met 25 °C, maar bovenop de 
berg sta je toch flink te vernikkelen. Maar hoe komt dat nu eigenlijk? 

Elke 100 meter omhoog is de temperatuur 1°C lager, het gaat vrij rap. Dus als je dan 2 kilometer 
omhoog gaat met een berglift sta je daar ineens in je t-shirt met 5°C. De warmte die we op aarde 
ervaren komt van de zon af, het aardoppervlak absorbeert als het ware de hitte en verspreid deze 
weer naar boven. Hoe verder van het aardoppervlak af, hoe minder hitte de aarde afgeeft. Het is 
hetzelfde idee als bijvoorbeeld een haardvuur, hoe dichterbij, hoe meer warmte je voelt. 

Nou, dat was het, einde artikel. Nee, natuurlijk niet! Natuurlijk zijn er ook uitzonderingen! Over het 
algemeen geldt: hoe hoger, hoe kouder. Maar tijdens koude winternachten met heldere hemel 
en een droge lucht kan het zo zijn dat het op grote hoogten juist warmer is. De warme lucht van 
het aardoppervlak warmt dan ook de laagliggende atmosferische lucht op en deze stijgt snel op 
waardoor het op grote hoogten warmer wordt.

Nu we toch bezig zijn over temperatuur, waarom is het in de winter zo verrekte koud en in de 
zomer zo warm? Seizoenen hebben ook alles te maken met de zon, alleen net op een andere 
manier dan de temperatuur met hoogte. De as van de aarde staat onder een hoek van 23,5 
graden en dit is de reden dat we verschillende seizoenen hebben en dat het aan de andere kant 
van de aarde zomer is wanneer het aan de ene kant winter is. Overigens speelt de afstand tot de 
evenaar ook weer mee in de temperatuur en het weer. 

De zon is het minst intens bij de polen en het meest intens bij de evenaar, dit heeft te maken met 
de invalshoek van het zonlicht. Wanneer de zon recht op het aardoppervlak valt, onder een hoek 
van 90 graden dus, is deze het meest intens en voelt het dus ook warmer aan. Dit is echter niet de 
gehele dag zo en ook zeker niet op alle plekken op aarde even veel. Rond het middaguur staat de 
zon het ‘hoogste’, dichtbij een hoek van 90 graden dus, en daarom is dat het warmste moment op 
een dag. Wanneer de zon bijvoorbeeld onder een hoek van 45 graden staat, is het gebied wat het 
licht bestrijkt zo’n 40% groter en is de zon 30% minder intens. Met een beetje redeneren kan je 
dan ook wel bedenken waarom de zon meer intens en het ook warmer is bij de evenaar dan bij de 
polen. Als je dat niet kan, is deze TN editie van het Planck Magazine duidelijk te hoog gegrepen 
voor je. 

Dus, denk goed na voordat je plannen maakt om een berg te beklimmen. Wil je het zo warm 
mogelijk hebben? Ga dan dichtbij de evenaar in de zomer de minst hoge berg beklimmen. Dat 
kan je vast wel in je korte broek en t-shirt en je kan even opscheppen dat je een berg beklommen 
hebt! Achja, de Mount Everest is voor vrijwel iedereen hoog gegrepen, dus het is echt niet erg. 
Soms voelen de trappen op Nexus al als een hele berg, het is trouwens ook net zo koud. 

Bergbeklimmen is (g)een 
koud kunstje

Leuke side note: dit artikel is niet door een TN-student geschreven. Het is vele malen erger, het is 
een Science & Life student van AS! Dus dit verhaal kan bijna niet te hoog gegrepen zijn 😜.
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Wat mij nou toch  
    is overkomen...

Bente - Da’s pech, fiets weg
Ik heb ooit een hele gezellig avond gehad met een vriend van me waarbij het speciaalbier rijkelijk vloeide, 
het resultaat was dat ik ineens was vergeten hoe ik moest fietsen en zelfs lopen. Tijdens het lopen wilde ik 
graag de stoep knuffelen, waardoor ik een flinke snee in mijn kin had zitten. Toen ik nagekeken werd in een 
ambulance is ondertussen mijn fiets gejat die tegen de ambulance aan stond, moest er ook nog bij komen 
… . Fast forward naar een paar weken later, ik fiets op een andere fiets door het prachtige Eindhoven en zie 
daar ineens mijn gestolen oranje fiets staan in een fietsenstalling. Die heb ik dus even teruggejat, mijn opa 
heeft het slot doorgeslepen en een nieuw slot erop gezet en inmiddels fiets ik alweer een heel aantal jaar met 
plezier op mijn oranje fiets die nog steeds mijn trouwe stalen ros is in Eindhoven.

Op 22 januari ben ik voor 4 weken naar Dublin gegaan om mijn Engels te verbeteren. Ik ben hier doordeweeks 
naar school gegaan en in de weekenden ben ik de stad en omstreken gaan verkennen. Nadat deze 4 weken 
voorbij zijn gevlogen, was het op vrijdag 17 februari tijd om de laatste keer een feestje te vieren voordat ik weer 
terugging naar Nederland. Ik ging met een huisgenoot en een paar vrienden van hem naar een discotheek 
in het centrum van Dublin. Het was de bedoeling dat je hier online een ticket voor had gekocht, maar zonder 
creditcard was dit nog best een uitdaging. Ik heb meerdere keren aan de beveiliger gevraagd of het ook 
mogelijk was zonder creditcard, aangezien ik er zelf geen heb. Deze man was niet bepaald behulpzaam en 
mijn feest is uiteindelijk een wandeling terug naar huis geworden.

Davy - Het is niet alle dagen feest

In de vorige editie hebben jullie kunnen lezen welke commissies wij hebben en wat deze commissies doen. Voor deze editie In de vorige editie hebben jullie kunnen lezen welke commissies wij hebben en wat deze commissies doen. Voor deze editie 
vertellen een aantal commissieleden waarom het commissielidmaatschap nu zo geweldig is. Samen hebben ze enorm veel ervaring vertellen een aantal commissieleden waarom het commissielidmaatschap nu zo geweldig is. Samen hebben ze enorm veel ervaring 
binnen alle commissies, welke te herkennen zijn aan de icoontjes bij hun naam. binnen alle commissies, welke te herkennen zijn aan de icoontjes bij hun naam. 

Ohja, wist je dat je je heel makkelijk aan kan melden als commissielid via onze website? Gauw doen!Ohja, wist je dat je je heel makkelijk aan kan melden als commissielid via onze website? Gauw doen!

Activiteitencommissie

Commissie ‘Van de 
Bovenste Planck’

Studiecommissie

Social Mediacommissie

Seminar- & 
Excursiecommissie

Reiscommissie

Promotiecommissie

Merchandisecommissie

Lustrumcommissie

Barcommissie

Op dit moment ben ik lid van onze Reiscommissie en Activiteitencommissie. Na een leuk en leerzaam semester als bestuur 
van onze mooie vereniging heb ik ervoor gekozen om te helpen bij deze twee leuke commissies. Zelf vind ik het heel leuk om 
reizen en activiteiten te organiseren, maar als je tussen onze commissies gaat kijken is er voor iedereen wel wat. Persoonlijk 
vind ik het leukste aan het lid zijn van een commissie dat je samen met andere gezellige mensen iets voor onze studenten kan 
organiseren. Verder is er ook veel dat je kan leren binnen onze commissies. De komende periode zullen jullie mij in ieder geval 
nog wel even blijven zien binnen onze vereniging!

Peter

Toen ik tijdens de introductieweek in aanraking kwam met de gezellige actieve groep 
mensen van Planck was ik erna dagelijks in de verenigingsruimte aanwezig. Toen ik steeds 
meer betrokken raakte met de vereniging wilde ik graag commissielid worden en zo begon 
ik met de Seminar en Excursiecommissie (SExCie). Dit doe ik tot op heden met heel veel 
plezier. Ik vond het zo leuk in de SExCie dat ik graag nog een commissie wilde doen, dit 
werd de Lustrumcommissie waarin ik nu al voor de tweede keer met veel plezier zit. Ik vind 
het mega leuk om deze commissie te draaien en leer er veel dingen van, zoals plannen en 
organiseren. Deze competenties kan ik dan ook goed gebruiken voor mijn studie.

Merel

Na mijn leuke en leerzame ervaringen bij Planck als bestuurslid (ook heel leuk om te 
doen!) ben ik me gaan inzetten als commissielid, ik wilde nog graag bij de vereniging 
betrokken blijven en ook tijdens mijn stage ben ik daarmee bezig. Voor mij was de eerste 
keer binnenstappen bij Planck doodeng, maar al snel merkte ik dat het een hartstikke leuke 
groep is en je daarnaast ook enorm veel kan leren als je actief bent voor de vereniging. Je 
doet een bak aan ervaring op, wat een soort cadeautje is als je iets doet wat je leuk vindt en 
het gezellig hebt met anderen. Ik had het in ieder geval niet willen missen en zal voorlopig 
nog wel blijven plakken!

Bente

Roxanne
Toen ik halverwege mijn eerste leerjaar was, werd ik gevraagd als commissielid voor de ProCo en SoCo. Deze commissies zijn erg 
leuk omdat je er je creativiteit in los kan laten door promotiemateriaal te ontwerpen en communiceren naar je medestudenten. 
Als commissielid leer je nieuwe mensen kennen en raak je bekend binnen de studievereniging. Hierdoor maak je nieuwe 
vrienden, leg je connecties met hogerejaars en niet te vergeten, werk je aan je competenties. Daar denk je misschien niet gelijk 
aan, maar hoe leuk is het om aan die verplichte competenties te werken door te socializen met medestudenten terwijl je iets 
doet wat je leuk vindt? Dit klinkt nu heel erg als een verkooppraatje, maarja, ik heb dan ook 3 jaar de ProCo gedraaid 😜.

Elisa
Ik heb me eerst ingezet als bestuurslid waar ik al veel van had geleerd, ik heb gewerkt aan 
het onderwijsdeel van onze opleidingen aangezien ik dit altijd belangrijk heb gevonden. Na 
mijn bestuurstijd ben ik verder gegaan in de Studiecommissie en dit was echt leuk om te 
doen. Ik had gewoon de vrijheid om verbeteringen te maken en studenten te helpen op mijn 
manier (uiteraard wel met goede communicatie naar het bestuur toen). Ik vind het zelf altijd 
belangrijk dat ik me blijf ontwikkelen en nieuwe dingen blijf bedenken. De opleiding is al 
duur genoeg, dus dan kan ik er nu maar beter het beste uit halen! Ook heb ik veel geleerd 
over mijn eigen sociaal gedrag en heb ik enorm veel vrienden gemaakt voor het leven.

word commissielid   
          bij Planck! 

Eén commissie kan je niet terugvinden bij deze fanatieke leden die zich inzetten voor de vereniging, namelijk de Eén commissie kan je niet terugvinden bij deze fanatieke leden die zich inzetten voor de vereniging, namelijk de 
Barcommissie (BaCo). Gelukkig is de bar, Lokaal 040, elke week geopend op donderdag en vrijdag vanaf 16:00. Kom Barcommissie (BaCo). Gelukkig is de bar, Lokaal 040, elke week geopend op donderdag en vrijdag vanaf 16:00. Kom 
vooral even langs, de kans is groot dat je commissieleden van verschillende commissies treft!vooral even langs, de kans is groot dat je commissieleden van verschillende commissies treft!

Op de donderdag van de Carnavalsborrel van Lokaal 040 hadden een paar medestudenten en ik vernomen 
dan koningin Máxima in het Flux gebouw van de TU Eindhoven was. In een poging haar te ontmoeten, 
zijn wij in onze carnavalsoutfits Flux binnengelopen. Een belangrijk hierbij detail is dat ik een knalgele 
Pikachu-onesie aan had en dus behoorlijk opviel. Toen de koningin eenmaal de trap af de hal in kwam 
lopen, was er helaas geen mogelijkheid om haar aan te spreken. Wel keek ze onze kant uit en na het zien van 
mijn belachelijke outfit barstte ze in lachen uit en zwaaide ze naar ons. Een dag later was ik in Tilburg en 
kwam er een willekeurige meid naar mij toe met een foto van mij in mijn Pikachu-onesie en een lachende 
Máxima. “Ben jij dit?” vroeg ze, waarop ik heel verbaasd reageerde: “Hoe kom jij aan deze foto?”. Blijkbaar 
had de studentenkrant van de TU/e de foto geplaatst, waardoor ik mij even een lokale beroemdheid mocht 
noemen.

Robin - beroemd met máxima

Op een befaamde dinsdag was ik met mijn mede-projectgenoot op de fiets onderweg naar het bedrijf waar 
wij metingen aan het uitvoeren waren. We waren net de campus afgefietst richting Nuenen toen ik ineens 
gebeld werd door een andere groepsgenoot of ik bepaalde zaken wel bij me had om af te geven aan onze 
opdrachtgever. Zoals een normaal persoon doet keek ik op mijn telefoon, drukte het belletje weg en stuurde 
een appje met ‘ja’. Was het niet voor het feit dat dit illegaal is.
Alsof ik in een slechte LEGO city reclame gekomen was, werd er recht achter mij, midden in de berenkuil 
nota bene, een politiebusje opgebouwd met 2 agenten om mij een boete hiervoor te geven. Als klap op de 
vuurpijl was het ook nog eens een agent in opleiding met 0 communicatieskills. De man vroeg mij nadat hij 
me 159 euro lichter heeft gemaakt: alles goed? Tuurlijk is alles niet goed man wat denk je zelf…

Ruben - een erg duur appje

Aangezien we als commissie ‘Van de Bovenste Planck’ zo heerlijk creatief zijn met het maken van de magazines, zijn we ook Aangezien we als commissie ‘Van de Bovenste Planck’ zo heerlijk creatief zijn met het maken van de magazines, zijn we ook 
creatief geweest met het invoeren van nieuwe inhoud. Daarom kunnen jullie nu deze nieuwe rubriek lezen met een aantal prachtige creatief geweest met het invoeren van nieuwe inhoud. Daarom kunnen jullie nu deze nieuwe rubriek lezen met een aantal prachtige 
verhalen, in de toekomst hopen we jullie verhalen ook te horen. verhalen, in de toekomst hopen we jullie verhalen ook te horen. 

Heb jij nu iets meegemaakt waarvan jij denkt ‘Wat is mij nou toch overkomen?!’, stuur het vooral in! Op onze website, www.Heb jij nu iets meegemaakt waarvan jij denkt ‘Wat is mij nou toch overkomen?!’, stuur het vooral in! Op onze website, www.
svplanck.com, is hiervoor een pagina te vinden in het menu van het magazine. Wie weet staat bij de volgende editie jouw verhaal svplanck.com, is hiervoor een pagina te vinden in het menu van het magazine. Wie weet staat bij de volgende editie jouw verhaal 
te pronken in ons verenigingsblad en krijg je die editie ook in handen. Ook dat kan je overkomen!te pronken in ons verenigingsblad en krijg je die editie ook in handen. Ook dat kan je overkomen!

Stuur in!
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Welke fase ben jij?Welke fase ben jij?

Hoe bereid jij je voor op een tentamen?

Ik heb een strak schema door de periode heen en ben perfect voorbereid

Ik bereid me amper voor en begin te laat, ik hoop gewoon op het beste

Ik begin een aantal dagen van tevoren met leren, maar zeker wel op tijd

A

B

C

1

Wat is jouw favoriete seizoen?

De winter, ik hoop dan ook altijd dat er sneeuw valt, prachtig!

De zomer! Lekker bruinbakken in de zon en heerlijk warm

De lente of de herfst zijn het fijnste, niet te warm en niet te koud

A

B

C

2

Hoe krijg jij je fruit binnen?

Gewoon, opeten, duhhh

Niet, hoor je fruit te eten?

Ik maak vaak smoothies

A

B

C

3 Welk toetje eet je graag?

Ik ga altijd heel goed op ijs

Ik ben niet zo van toetjes

Chocolademousse for life!

A

B

C

4

Wat doe je graag op vakantie?

Ik wil het liefste relaxen, dus ik doe nooit veel

Ik wil zoveel mogelijk zien en doen, lekker actief!

Zolang ik kan zwemmen ter verkoeling is het prima

A

B

C

5

Jouw slechte eigenschap is …

… Koppigheid

… Opvliegendheid

… Ongeduldigheid

A

B

C

6 Op welke manier reis je graag?

De auto

Een vliegtuig

Per boot

A

B

C

7

Jouw favoriete filmgenre is …

… Comedy

… Actie

… Romantiek

A

B

C

8 Wat is je favoriete huisdier?

Een hond

Een kat

Een vis

A

B

C

9

Hoe maak jij aardappelen klaar?

Ik bak ze het liefst lekker krokant

Ik zweer bij een airfryer! Ideaal!

Ik kook ze, als echte Nederlander

A

B

C

10 Met een dagje weg ga ik …

… Een stad bezoeken

… Naar een pretpark

… Iets actiefs doen

A

B

C

11

Tel hoe vaak je A, B of C hebt geantwoord en bekijk welke 
letter je het meeste hebt om erachter te komen welke fase jij 

bent. En? Voel je je er koeltjes, bedropen of verhit over?

Meeste A: Vast
Je bent nogal een stug iemand en kan nogal blijven hangen in dingen. Je 
hebt altijd alles goed gepland en weet exact wat je moet doen, maar hier-
door ben je wel vermoeid en daarom heb je met regelmaat tijd nodig om 
te relaxen. Doe dat ook, dat mag gewoon! Vergeet ook niet dat je soms 
wat dingen los mag laten, je hoeft niet alles onder controle te hebben.

Meeste B: Vloeibaar
Je gaat een beetje flierenfluitend door het leven en alles lukt jou wel met 
minimale moeite. Je levert niet al te veel inspanning, zolang het maar vol-
doende is. Dit betekent ook dat je steeds wegvalt in grote groepen, je wil niet 
zo in de aandacht staan en daarom laat je jezelf ook niet zoveel zien. Maar je 
mag er wezen, dus stop eens wat meer moeite in je sociale contacten!

Meeste C: Gas
Je bent soms wel een beetje lastig, je hoopt altijd dat dingen maar aan komen 
waaien en dat blijkt dan niet het geval te zijn wat je dan weer frustratie geeft. 
Je bent dan ook vaak zat boos op jezelf en vervolgens val je weer terug in 
hoe je het altijd hebt gedaan. Zet die schouders er eens onder en pak dingen 
fatsoenlijk aan, scheelt veel boosheid voor jezelf en het brengt je verder. 

Welke fase ben jij?Welke fase ben jij?
Na het succes van de plantenquiz in de vorige editie hebben we nu een 
nieuwe quiz, ben jij vast, vloeibaar of vast? Kies de antwoorden die het 

meest bij je passen en kom erachter!
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